

El presidente de Globalia

José Hidalgo

y

El presidente de la Diputación de Málaga

Elias Bendodo

Tienen el honor de invitarle al

**Acto de bautismo del Avión
Bernardo de Gálvez**

que tendrá lugar el próximo
24 de Noviembre a las 12 horas

Lugar

Aeropuerto Adolfo Suárez Madrid Barajas
Sala Autogiro (Terminal T2. Planta 0. Zona pública de llegadas)

Se ruega confirmación

maria.piedrola@visitacostadelsol.com

The president of Globalia

José Hidalgo

and

the president of Malaga Provincial Council

Elias Bendodo

Have the honour of inviting you to the

**Naming Ceremony for the
Aeroplane Bernardo de Gálvez**

on

24 November at 12 midday

Place

Adolfo Suárez Airport Madrid Barajas
Autogiro Meeting Room (Terminal T2. Floor 0. Arrivals public space)

Please confirm your attendance

maria.piedrola@visitacostadelsol.com



Nació en Macharaviaya, Málaga. Con 16 años se alistó en el ejército, interviniendo en la guerra de Portugal. Pasó luego a Nueva España para defender a los mexicanos de Chihuahua y Texas contra los feroces apaches, recibiendo varias heridas en combate.

En 1776 fue nombrado coronel del regimiento de Luisiana. Desempeñó un relevante papel en la guerra contra los ingleses. Sus victorias contra los británicos y la ayuda prestada por España fueron claves para el triunfo de la Revolución Americana.

Por sus relevantes méritos ascendió a Teniente General y recibió el título de Conde de Gálvez, con el mote YO SOLO para su blasón.

Posteriormente sucedió a su padre como Virrey de Nueva España. Por su bondadoso carácter se ganó el cariño del pueblo mexicano. Falleció apenas cumplidos los cuarenta años.

Gracias a la extraordinaria labor realizada por Teresa Valcarce en nombre de la Asociación Bernardo de Gálvez, su retrato fue colgado en el Capitolio norteamericano el año 2014, y poco después recibió el honroso título de Ciudadano Honorario de Estados Unidos.

Born in Macharaviaya, Malaga. When he was 16, he enlisted in the army and fought in the Portuguese Restoration War. He then went to New Spain to defend the Mexicans of Chihuahua and Texas against the fierce Apaches, receiving various injuries in combat.

In 1776, he was named Colonel of the Louisiana regiment. He carried out an important role in the war against the English. His victories against the British, and the support of Spain, were key in the triumph of the American Revolution.

Through his relevant merits, he was promoted to Lieutenant General and received the title of Count Gálvez with the motto I ALONE for his coat of arms.

Later, he succeeded his father as Viceroy of New Spain. He won the affection of the Mexican people through his kind-hearted character. He died when he was just forty.

Thanks to the extraordinary work of Teresa Valcarce in the name of the Bernardo de Gálvez Association, his portrait was hung in the North American Capitol in 2014 and shortly afterwards he received Honorary Citizenship of the United States.

